План – конспект урока для 4 класса «День Благодарения»
Учитель Рощанинова А.А.  гимназия 1566 Москва
Цели: введение новой лексики и ее первичное закрепление;
Задачи:
1) совершенствование навыка чтения с извлечением конкретной информации;
2) развитие навыка аудирования;
3) развитие культурологической компетенции;
4) формирование лингвострановедческих знаний и умений.
Оборудование: рисунки, фотографии, презентация в Power Point (фрагменты презентации даны в приложении), раздаточный материал (бланки для учащихся).
                                                               Ход урока
1. Организационный момент.
Введение в тему урока.   We continue learning some interesting facts about Christopher Columbus and the first English settlements in America. Today we are speaking about the history of Thanksgiving Day.
[bookmark: _GoBack]2. Речевая разминка.               True or false?  
The world America means the name of the country and the name of the two continents.
Christopher Columbus discovered the new continent America.
Christopher Columbus discovered the new continent in 1429.
Christopher Columbus discovered the new continent in 1492.
Nobody remembers Columbus?s voyage.
Columbus was born in Spain.
Columbus lived all his life in Italy.
People know everything about this man.
"The New World" was the name of the new land.
Основной этап:
3. Проверка домашнего задания.
What do you know about Christopher Columbus?
Complete the sentences
Christopher Columbus was born in ... (Italy)
He lived in ... (Spain)
He was a ... (seaman)
Columbus looked for ... (India)
Columbus discovered ... (America)
The name of the largest ship was .... ("Santa Maria")
Tne name of the new land was ... ("The New World")
4. Введение новых лексических единиц и лексико-грамматических конструкций.
since - с, с тех пор как 
danger - опасность
harvest - урожай
to prepare- готовиться
to prepare for smth - готовиться к чему-то
together - вместе
turkey - индейка
hard - упорный, тяжелый
Put the words in the alphabetical order. (Вписать в бланк новые слова в алфавитной последовательности.) См. бланк (раздается учащимся до начала урока) - Задание №1
Since, danger, harvest, prepare, together, turkey,hard.
Translate my word combination.
богатый урожай the rich harvest
быть в опасности to be in danger
готовиться к игре to prepare for the party
идти гулять вместе to go for a walk together
вкусная индейка tasty turkey
с 1621 since 1621
Read the words and try to guess
festival tradition traditional colonist to start sauce Indians
5. Воспроизведение страноведческого материала по теме: "История Дня Благодарения". 
Сообщения учащихся на английском языке сопровождается показом слайдов или рисунками.Thanksgiving Day is on the fourth Thursday in November 
День Благодарения - национальный американский праздник, который проводится в форме праздника урожая.
Thanksgiving started over 380 years ago with Pilgrims. The Pilgrims who sailed to America were originally members of the English Separatist Church. They wanted to escape religious persecution.
Отмечать День благодарения начали более 380 лет пилигримы. Пилигримами называли себе люди, отделившиеся от английской церкви и бежавшие от её преследования.
2) In the hope of a better life, they decided to move out to America. They sailed to a new continent on board the ship "Mayflower".
В надежде найти лучшую жизнь, они решили отправиться в Америку. Пилигримы отправились на новый континент на корабле "Майский цветок".
3) The Pilgrims reached Plymouth in 1620. There, they had a terrible winter. Many of them died. But the harvest of the next year was very good. And the remaining colonists decided to make a party. 
Пилигримы высадились на новой для них земле в том месте, где сейчас расположен город Плимут осенью 1620 года. Им пришлось пережить ужасную зиму. Многие умерли от голода. Но урожай следующего года был очень хорошим. Собрав его, колонисты решили устроить праздничный обед.
4) They also invited Indians who had helped the Pilgrims survive their first year. The Indians taught the Pilgrims to plant corn. The feast lasted three days. Wild turkey and corn were part of their feast.
На праздничный обед они пригласили также индейцев, которые помогли пилигримам пережить первую зиму. Индейцы научили переселенцев выращивать кукурузу. Празднование длилось 3 дня. Индейка и кукуруза были частью праздничного обеда.
5) Now Thanksgiving is a national holiday. People are with their families and friends to give thanks for the good things in their lives. The families come together for a special dinner. 
Сейчас день Благодарения является национальным праздником в Америке. Семьи собираются вместе на праздничный обед, чтобы воздать благодарность за всё то хорошее, что они имеют.
6) Thanksgiving Parade is an important tradition. It was first held in the year 1924. The Parade is famously known for its policy of going on under any circumstance or condition; be it rain or shine.
Парад в честь Дня Благодарения является очень важной традицией. Впервые он состоялся в 1924 году. Первоначально парад был небольшим, но год от года его популярность росла. В 1952 году парад приобрёл общенациональный характер. Парад в честь Дня Благодарения известен тем, что он проводится в любую погоду, при любых обстоятельствах.

7) More than four hundred years have passed, but Americans still celebrate this holiday exactly the way as the Pilgrims had done it. The whole family comes together this day. The celebration begins with dancing, joking and laughing. But the moment comes... and everybody sits down at the table and becomes serious.
Прошло более 400 лет, а американцы стараются отмечать этот праздник точь-в-точь, как его придумали пилигримы. В этот день все члены семьи собираются вместе. Начинается праздник весело: танцами, шутками, смехом. Но наступает минута, когда все становятся серьезными. 
8) In the centre of the table you can see a sheet of foil symbolizing the Atlantic ocean. In the middle of it there is a small ship. It remembers us about tht ship "Mayflower", which was used by the Pilgrims. As the edge of the "ocean" there is a little stone with the date "1620" written on it. It symbolizes the rock, where more than 400 years ago the first settlers from Europe landed.
В центре его лежит лист фольги, обрамленный веточками зелени. Он символизирует собой Атлантический океан. Посередине, как на волнах, бумажный кораблик. Он напоминает о корабле "Mayflower", на котором прибыли пилигримы. У края "океана" лежит камушек с обозначенной на нем датой "1620". Он символизирует скалу, на которой более 400 лет назад высадились переселенцы из Европы.
6. Now let's enjoy the traditional American song.
Sing the song:
Happy Thanksgiving,
Happy Thanksgiving,
Happy Thanksgiving to all!
It's time to show what we're thanksful for,
Our mothers, our fathers, our friends and much more.
The toys that we have
The things we hold dear to our hearts,
They're part of this wonderful world,
The wonderful world that we share.
Let's show that we care.
Happy Thanksgiving,
Happy Thanksgiving,
Happy Thanksgiving to all!
The table is set as we gather' round,
With family and friends we all sit down
To the feast that we've made
Let's all lift our voices and say,
" We're part of this wonderful world,
The wonderful world that we share.
Let's show that we care".
В ходе подготовки к уроку учащиеся выполняли творческое задание по переводу песни. Лучшие работы представляются авторами на уроке.
7. Символы Дня Благодарения (Thanksgiving symbols).
Cornucopia is the most common symbol of a harvest festival. 
Рог изобилия, наполненный овощами и фруктами - обычный символ праздника урожая.
Cranberry, is a symbol of thanksgiving. Pilgrims found out a way to sweeten the bitten cranberries with maple sugar. Since that time cranberry sauce is a permanent companion of turkey during thanksgiving feast.
Клюква также является символом Дня Благодарения. Пилигримы научились делать клюквенное пюре, добавляя в ягоды кленовый сахар. И вскоре клюквенное пюре стало подаваться на стол вместе с жареной индейкой.
Native Americans taught the pilgrims to grow corns, potatoes, beans. That's why they became symbols of Thanksgiving, too.
Индейцы научили пилигримов выращивать картофель, кукурузу и бобы, которые также стали символом. 
On Thanksgiving Day people decorate their homes with wreaths, fresh and dried flowers. 
В День Благодарения американцы украшают свои дома венками, свежими и засушенными цветами.
They also send pretty Thank You cards or beautiful Thanksgiving Day Gifts to people who had done something good for them.
Они также посылают красивые благодарственные открытки (Greeting cards)или подарки людям, которые сделали что-либо хорошее для них.
8. Now let's play a game. 
I'll give some of you the cards with written letters on them. Make up a word THANKSGIVING from these letters, Do you know that every letter in this word has its own meaning. Let?s read it.
Каждая буква в названии праздника имеет символический смысл (учащиеся составляют из букв название праздника).
T is for the trust the pilgrims had so many years ago
H is for the harvest the settlers learnt to grow
A is for America, the land in which we live
N is for nature and beauty which she gives
K is for kindness, gentle words, thoughtful deeds
S is for smiles, the sunshine everyone needs
G is for gratitude... our blessings big and small
I is for ideas, letting wisdom grow tall
V is for voices, singing, laughing, always caring
I is for Indians, who taught them about sharing
N is for neighbours, across the street, over the sea
G is for giving of myself to make a better me
9. Choose the right dishes for Thanksgiving dinner.
Выбрать из предложенного меню только те блюда, которые подходят для Дня благодарения (записать в бланк) - Задание №2.
Thanksgiving Menu
- roast turkey:- hamburgers;- eggs;- pumkin pie;
- cranberry sauce; - meatballs: - sweet potatoes
10. Choose the right variant. (Задание №3)
1) Thanksgiving Day is
a) a British holiday
b) a Russian holiday
c) an American holiday
2) People celebrate Thanksgiving Day
a) in offices
b) in their houses
c) outdoors
3) When do Americans celebrate Thanksgiving Day?
on the fourth Thursday in November
on the fourth Tuesday in November
on the fourteenth of November
4)What is a symbol of Thanksgiving Day?
a) eggs
b) turkey
c) hamburgers
5) People decorate their houses with
a) the lights and balls
b) the toys and sweets
c) the fruit and flowers
6) What vegetables did Indians teach the Pilgrims to grow?
a) tomatoes and cucumbers
b) beans and potatoes
c) peas and carrots
7) What berry is the symbol of Thanksgiving Day?
a) strawberry
b) cherry
c) cranberry
8) When did the Pilgrims come to the new land?
a) in 1621
b) in 1620
c) in 1720
9) What was the name of the Pilgrims' ship?
a) Santa Maria
b) Mayflower
c) Victoria
10) Will people go on Thanksgiving parade, if it is raining?
a) Of course, they will.
b) No, they won't.
c) They will go on the parade on another day.



Check yourselves (само- или взаимопроверка).
The right answers are:
c 6. b
b 7. c
a 8. b
b 9. b
c 10. A
11. Homework: make Greeting cards for Thanksgiving Day.
